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S to vedno živo in resnično kitico iz Prešernove
Zdravljice želimo vsem Kogovčanom srečno NOVO LETO 1981

Svet krajevne skupnosti
Kog, vodstva družbeno političnih 
organizacij in društev ter 
uredniški odbor NOVIC
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27.decembra 19So ob 17.uri bo v dvorani na Kogu 
slavnostna seja sveta krajevne skupnosti Kog in vodstev 
družbeno političnih organizacij ob sedemindvajsetem 
prazniku Koga.
Slavnostni govornik bo predsednik občinske konference 
SZDL Ormož Miroslav Tramšek.
Po sklepu izvršilnega odbora KK SZDL Kog in na predlog 
vodstev posameznih organizacij bodo podeljene bronaste 
značke OP naslednjim:

- Osnovna organizacija Zveze socialistične mladine 
Slovenije Kog za aktivno in uspešno delo v 
krajevni skupnosti.

- Vlado Zabavnik iz Lačavesi 3,.za aktivno delo 
pred vojno v Društvu kmečkih fantov in deklet, 
za aktivnost na strani OP v času okupacije in 
za prispevek k obnovi porušenega Koga.

- Janko Klanj čar iz Vodranec 9, za nadvse 
prizadevno delo v kulturnem društvu in za 
sodelovanje v NOVICAH.

Tovarišica Anica Pevec bo, kot vedno pripravila 
zanimiv kulturni program.
Prisrčno vabljeni vsi Kogovčani.

. x X X X х •

Kot smo objavili v Novicah št, 12 je bila na Kogu 
27.9.1980 velika slovesnost ob odkritju spomenika 
partizanskim kurirjem in proslavi 200 letnice 
delovanja osnovne šole na Kogu.
Že prej, v ponedeljek, 22.septembra, je bila odprta 
razstava slik Rozine Borko-Šebetić. V tem delu razstave 
sta sodelovala tudi Miran Kolarič in Danilo Hlebec - vsi 
domačini naše krajevne skupnosti.
Pravo presenečenje pa je bila razstava fotografij in 
predmetov iz kogovske preteklosti. Videli smo, koliko 
zgodovinske, kulturne in etnične dragocenosti je še 
na Kogu, kljub temu, da je tu vojna 1941-1945 mnogo 
uničila in da so divji zbiralci teh predmetov, mnogo 
tega odnesli s Koga.
V knjigi vtisov z razstave so same pohvalne besede.
Za tako lep uspeh razstave imajo največ zaslug: Rozina 
Borko-Sebetić, Viktor Munda, Milan Hlebec, Janko Klanjčar 
in Mirko Kuharič.
Razstavo je pomagala urediti dr.Štefka Cobelj iz Ptuja.
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24.9.1980 je bil dobro obiskan in skrbno pripravljen 
literarni večer.
Čeprav pisatelj Božidar Borko in pesnik Jože Puklavec 
nista osebno sodelovala, je tov. Anica Pevec ob pomoči 
članov KUD Kog lepo predstavila Borka, Puklavca, Plegeriča 
in Kerenčiča. To so imena Kogovčanov, ki so ponesli glas 
o Kogu in Kogovčanih v svet.

- o O o -

Seveda je bil vrhunec vseh prireditev v soboto 27.9.1980.
Prihajali so kurirji iz vse Štajerske in tisti iz Ljubljane, 
ki neumorno skrbijo, da se ohrani spomin na kurirje in 
aktiviste TV postaj.
Ti so zraven SO Ormož in občinske zveze združenj borcev 
NOV Ormož poskrbeli za materialna sredstva za odkritje 
spomenika.
Prihajali so pripadniki teritorialne obrambe in 
mladinci - prostovoljci.
Prihajali so učitelji - tudi tisti, ki so pred 5o.leti 
učili na Kogu.
Tudi domačinov je bilo mnogo. Ocenjujemo, da se je pred 
šolo na Kogu zbralo nad 1500 ljudi.
Govorili so: Drago Zabavnik (pozdravni govor), Anton 
Luskovič, sekretar OK ZKS Ormož, Albin Barle-Zoran iz 
Ljubljane, kimisar TV linije in prof. dr. Miro Bračič 
iz Maribora.
Govori so bili mogočen prispevek k zgodovini našega 
kraja, zato bodo v celoti objavljeni v almanahu, ki je 
v pripravi.
Tu moramo ponovno povdariti nekaj imen, ki so zaslužni, 
da je proslava uspela. To so: Albin Barle-Zoran, Henrik 
Ribič-Muk in Edvard Golc-Švigl iz Ljubljane, Matija 
Luskovič, Martin Čurin ter Anica Pevec iz Koga.
Veliko skrb za kogovsko prireditev je imel tudi Vlado 
Ožbolt iz Ormoža in Anton Luskovič, ormoški Kogovčan.
Seveda je tu cela vrsta sodelavcev in izvajalcev, ki jim gre 
tudi zahvala in priznanje.
Po proslavi se je razvilo odlično razpoloženje ob 
partizanskem golažu in dobri kapljici.
Učitelji so bili postreženi v šoli. Tam je bilo slišati 
toliko lepih besed o Kogu in Kogovčanih, da jih bomo 
zbrali in objavili.
Ob 200 letnici delovanja šole na Kogu so dobili plakete 
naslednji:

Marija Hosner-Kerenčič, Stane Stanič, Adalbert 
Slekovec, Albert Žerjav, Jože Kocbek, Stane Horvat, 
Vilma Kos, Vladimira Wissiak, Viktor Stajnko, starejši
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Viktor Stajnko, Ivan Hren, Milka Mesarič, 
Karel Koren, Marija Hren, Rozina Rotar, Anica 
Pevec, Marija Prapotnik, Bolfenk Pokrivač, Peter 
Orešnik, starejši, Anton Topolovec, Jože Tomažič, 
Jože Klanj čar, Matija Luskovič, Drago Zabavnik, 
Milan Vičar, Mirko Kuharič, Prane Munda, Martin 
Čurin, Miroslav Tramšek, Ivan Volaj, Janez Lah, 
Jože Zadravec, Jože Tramšek, Eduard Pajek, Minka 
Rajh in zavod za šolstvo OE Maribor.

Kurirji so dali spominske slike naslednjim svojim postojankam:

Jožef Zadravec, Lačaves, Franc Rizman, Lačaves, 
Marija Lašič, Lačaves, Jožef Hlebec, Kog, Štampar 
(Matilda Vnuk, Jastrebci), Jože Sovič, Hermanci, 
Tilika Mlinarič, Vitan, Alojzija Šnajder, Zasavci, 
Neža Luskovič, Globoka, Uršula Dolinšek, Vodranci, 
Jakob Zabavnik, Jastrebci, Barbara Borko, Vodranci, 
Jožef Zadrevec, Vitan.

• X X X X x •
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12.decembra 1980 je bila na Kogu programsko volilna 
konferenca SZDL Kog.
Prisotnih je bilo nad 95 delegatov organizacij in društev.
Poročilo je prebral predsednik krajevne konference SZDL 
Kog, tov. Drago Zabavnik.
Iz poročila povzemamo nekaj značilnih ugotovitev;

- kot samoupravljalci se bolj zavedamo pravic 
kot pa dolžnosti;

- sestanki niso dovolj dobro pripravljeni in na 
njih prisotni navadno ne morejo spremeniti 
pripravljenih predlogov;

- ožji odbori ali posamezniki sami razrešujejo 
probleme v korist krajanov, zato je vseeno, če 
sodelujejo krajani v samoupravljanju ali ne;

- v kmetijstvu nismo dovolj naredili. Še preveč 
je takih, ki delajo po starem in so zadovoljni 
z "malo” dela in dohodka, Družba v širšem 
pomenu ni naredila dovolj za revolucionarno 
preobrazbo kmetijstva (arondacije, komasacije, 
melioracije) in za spremembo lastniške strukture;
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- politika cen v zadnjem času škodi dolgoročni 
orientaciji kmetijske proizvodnje;

- sladkorna pesa je perspektivna kultura vendar 
bo treba več narediti na področju strokovne 
usposobitve pridelovalcev, strojev in strojnikov. 
Cena pese mora biti v sorazmerju z drugimi 
kmetijskimi pridelki.

- v KS Kog moramo doseči take stanovanjske in 
druge pogoje, da bodo mladi ljudje ostajali tu;

- družbena samozaščita dela dobro, delovanje 
civilne zaščite pa bo treba izboljšati.

Izvoljeno je bilo novo predsedstvo namesto dosedanjega 
izvršilnega odbora.
V predsedstvu KK SZDL Kog so;

1. Drago Zabavnik, dosedanji predsednik krajevne 
konference, je po svojem položaju tudi predsednik 
predsedstva,

2. Anica Pevec, dosedanji predsednik izvršilnega 
odbora se izvoli za podpredsednika predsedstva,

3. Vinko Ratek, sekretar 00 ZKS Kog - član,
4. Roman Slekovec, predsednik 00 ZSMS Kog - član,
5. Martin Čurin, predsednik KO ZB NOV Kog - član,
6. Matija Ruskovič, predsednik sveta KS Kog - član,
7. Janko Klanj čar, kmet - član,
8. Stanko Zadravec, študent - član,
9. Miran Lašič, delavec - član,

lo. Melita Mesarič, dijakinja - član,
11. Lilijana Kolarič, dijakinja - član,
12. Mirko Horvat, zasebni obrtnik - član.

Za koordinacijo med delavci v združenem delu - člani 
sindikata bo skrbel Milan Pevec, poslovodja.

Sprejet je bil program dela za leto 1981 in dalje:
V letu 1981 nas pričakuje nekaj posebno važnih političnih 
nalog, mimo katerih naša SZDL ne more in ne sme iti.

- samoprispevek za ureditev šolskega prostora v 
občini Ormož smo samo odložili ne-pa se ga 
odpovedali. Ponovno aktivnost v prid ugodnemu 
izidu referenduma bomo začeli takoj po novem letu;

- razvili bomo ponovno široko razpravo o ustavah 
SPRJ in SR Slovenije, da bi obnovili poznavanje 
teh aktov in da bi se izrekli o predloženih 
amandmajih;
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- izobraževanje vseh krajanov, posebaj pa tistih, 
ki delajo v vodstvih družbeno političnih organizacij 
in v društvih ter v delegacijah, mora biti naša 
stalna naloga. Pripraviti moramo take oblike in 
načine izobraževanja, ki bodo privlačne za krajane

- pripravili bomo analizo delovanja družbeno političnih 
organizacij in društev ter delegatskega sistema in 
po tem vprašanju sklicali problemsko konferenco 
SZDL,

- organizacijsko moramo oformiti in akcijsko 
usposobiti svet potrošnikov in druge organe 
družbenega nadzora;

- sodelovali bomo pri dokončnem predlogu 
srednjeročnega plana in njegovi realizaciji;

- kot najvažnejšo nalogo bomo šteli izvedbo 
akcije NNP 81»

Po končani konferenci, je bila pogostitev, ki jo je 
financirala krajevna konferenca SZDL Kog.

Sladkorne pese so kmetje zasejali 15 ha, kar je 72 % od 
postavljenega načrta. To je dokajšen uspeh.
Posevek je bil povsod dober in tudi dobro negovan.
Vse do jeseni smo ga bili veseli. Toda le redkim je. 
uspelo, da so ga brez težav pospravili.
Drugega novembra je zapadel sneg, pred tem pa je bila 
druga polovica oktobra zelo mokra.
Nad 5 ha pese je ostalo v snegu in blatu.
Pridelek je rešila široka družbena akcija, saj je 
sodelovalo pri spravilu nad 35o delavcev, šolarjev in 
drugih. V dveh dneh so obrali vse.

- o 0 o -

Tudi v družbenih vinogradih je sneg pokril nad polovico 
pridelka. Pa tudi tu je družbena akcija rešila poslednji 
grozd.
Delavci iz Velenja, vojaki, šolarji, kogovski člani ZB in 
drugi so pod izjemno težkimi pogoji delali, da ne bi 
propadel pridelek. Računamo, da je v vinogradih na Kogu 
delalo okrog 380 delavcev, ki so pomagali požrtvovalnemu 
kogovskemu kolektivu.
Ob taki družbeni akciji nam ne more nihče "do živega”
tudi predčasni sneg ne,



Dr. Metla je tokrat kritičen glede kmetov, kooperacije, 
kooperantov, pospeševalcev, poslovodjev itd.
Kaj vse se godi nesrečnemu pridelovalcu rdeče pese (ne 
sladkorne) pa sledi:

Mi je urednik glovni reko 
naj napišen, kak gnes kmeton se godi, 
pa či smo se že prifčili 
toti naši - stabilizaciji.

"Dedek drogi, toto mogo bi pač ti 
napisati, zoto ka furt napre nam 
ovi vrogi itak če jo po svojem 
gospodoriti".

Te pa je reko, naj samo jos napišem 
kak je kmet v Vodroncih rdečo runo bro, 
kdo pa bi jo trebalo prodati, 
te pa je fse narobe šlo.

Rune neso šteli mo prevzeti 
se lagali, eden na drügega 
zgovorjali, nazodje pa zajebali, 
keko pač so mogli' 
s fküpnimi ga silami.

Pri krediti so ga namrdali, 
po stori ceni prikolice, 
je sploh ni smejo več poglednoti, 
s strojne skupnosti so ga sami 
kolegi vün metali, 
fse se je godilo, 
po zaslugi šefa - 
poslovalnice na Vitani.

Če bi človik fse napiso 
kaj se krivice letos kmetom je 
zgodilo, te ne bi z Vitana 
priporočeno po pošti dobjo domu 
samo računof, pač pa tudi kakšno 
drUgo potrdilo!

Kaj je mislil dr. Metla v zadnji svoji tu objavljeni 
misli?
Mogoče to, da je del "rdeče rune" še sedaj na protestnem 
mestu na Vitanu, mogoče pa tudi, da je treba račune 
narediti skupaj s pridelovalcem in zaračunati le to, kar se 
nanaša na “runo”.
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Najbrž ste že opazili, da smo zadnje čase mladinci 
postali za trohico bolj aktivni ko je bilo to prej. 
Vendar pa ta aktivnost ni senca tiste, ki bi jo zmogli, 
saj je v nas dovolj (še preveč) energije. Je pa res, da 
večkrat naletimo tudi na razne ovire, ki nas ovirajo pri delu. 
Naš naj večji problem je ta, da mladi med tednom nismo doma 
in se tako lahko sestajamo le ob sobotah. Nekateri imajo o 
tem sestajanju nekakšne pomisleke. Mladi smo in želimo si 
zabave. Priznati pa moramo, da včasih na račun zabave pozabimo 
na družbo, katere sme veliki dolžniki. Pravim, le včasih. 
Saj ste že opazili, da smo napravili več akcij, ki so vedno 
uspele. Kopali smo jarek za vodovod, temelje za naš novi 
spomenik na Kogu, uredili klanec v Vodrancih. Vedno smo 
veseli, če lahko kje priskočimo na pomoč.
In kako vam je bil všeč nastop folklorne skupine ob 2oo- 
letnici naše šole. Res, da smo do sedaj nastopili le enkrat, 
vendar pa smo pokazali, da ne bomo dovolili, da bi naši 
stari lepi plesi na Kogu izumrli.
Pred kratkim v družbeno političnih organizacijah ni bilo 
ne duha ne sluha o mladini. Tudi tu smo se potrudili in 
naredili korak naprej. Mladi smo vključeni v predsedstvo 
KK SZDL Kog. Nekateri, tisti bolj izkušeni (ne bi rada 
rekla starejši) so prepričani, da živi mladina in oni v 
čisto različnih svetovih, da med sabo ne moremo sodelovati. 
Zakaj pa ne? Le pravo pot je treba najti. In mislim, da se 
tokrat v križišču nismo zmotili in smo zavili na pravo pot. 
Tisti, ki sedaj opravljajo odgovorne funkcije v naši krajevni 
skupnosti, ne bodo živeli večno. Žal je tak zakon narave. 
Zavedamo se, da bomo ščasoma morali prevzeti te funkcije in 
jih naprej opravljati tako uspešno kot to delajo sedanji. 
In zato se trudimo naučiti čimveč od starejših. Zelo veseli 
smo, ker zadnje čase dobivamo podporo od krajevne skupnosti, 
torej tudi od samih krajanov. Vemo, da je še veliko napak, ki 
jih bomo odpravili le z aktivnostjo.
S tem, ko smo bili predlagani za bronasto značko OF, smo 
dobili močan elan za naprej. Mogoče si tako visokega 
priznanja nismo čisto zaslužili, zagotovo pa si ga bomo 
stoodstotno čez nekaj let, ko bo naša aktivnost na vrhu.
Tistim, ki pa radi kritizirajo naše delo (zanimivo, so ti 
predvsem iz vrst mladih, ki se nočejo vključevati v naše 
delo), pa je posvečena naslednja misel:
"Če človek kritizira, je dobro, toda, če "le" kritizira, 
je slabo!”

Melita Mesarič

• x X X X x •
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Bližajo se novoletni prazniki. Vprašal sem nekaj 
svojih sošolcev in sošolk, kaj si želijo v novem letu.

Mihaela Prapotnik - 2.razred: Želim si dobrih šolskih 
uspehov, zdravja, da bi bil zdrav tudi brat Boris, 

 mama in ata.
Melita Čurin - 2.razred: Želim si, da bi bil mir, da bi se 

v šoli pridno učila, da bi bilo veliko snega, da bi 
ne bilo prometnih nesreč.

Darja Pukšič - 3.razred: Želim si mnogo lepih šolskih dni, 
da bi se srečala s svojimi bratranci in sestričnami, 
da bi videla Titov grob.

Simona Pukšič - 3.razred: Želim si lepe in srečne šolske 
dni, da bi bila odlična, da bi imela mnogo uspeha 
v šoli.

Zoran Kos - 4.razred: Želim ši odličen uspeh v šoli, da bi 
šel med počitnicami v Ljubljano, da bi jih veliko 
prišlo k meni na rojstni dan.

Bojana Pukšič -4.razred: Želim si mnogo lepih šolskih dni, 
da bi se srečala z vsemi prijatelji.

Marjan Horvat - 1.razred: Želim si smuči.
Nataša Kolarič - 1.razred: Želim si odličen uspeh za sebe 

in sestro Heleno.

Odgovore zbral in uredil: 
Teodor Pevec - 4.razred

. x X X X x .

V petek, 12.decembra 1980 je v Ljubljani umrl Božidar 
Borko, pisatelj, kritik, esejist in prevajalec. 
Krajevna skupnost in družbeno politične organizacije 
Koga so poslale vdovi sožalno brzojavko.
Slava njegovemu spominu’

- o 0 o -

Letos je bilo na Kogu rojenih 15 otrok, umrlo pa je 8 
Kogovčanov.
Za primerjavo izpred 50 let je tako:
193о leta je bilo rojenih 58, umrlih pa35 Kogovčanov.

o 0 o
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Steklina je že v ptujski občini. To pomeni neposredno 
nevarnost za živali in ljudi tudi pri nas.
Ne puščajte psov in mačk prostih.
Ponoči je treba pse in mačke zapreti in tako preprečiti 
stik s steklo lisico, psom ali mačko.
Ubogajte navodila glede cepljenja.
Lovci so dolžni pokončati klateče pse in mačke.

- o O o -

Obveščamo krajane, ki vozijo različne odpadke (bele 
tehnike, avtomobilov itd.) na odlagališče v Jastrebcih 
(pri Vnuku), da je sanitarna išpekcija SO Ormož prepovedala 
uporabo tega prostora v ta namen.
Zato prosimo krajane, da spoštujejo to prepoved, ker bo 
kršitelj predlagan v postopek sodniku za prekrške.

- o O o -

V pisarni krajevnega urada Kog je na vpogled novi odlok 
SO Ormož o urbanističnem redu občine Ormož.
Posredujemo vam nekaj podatkov iz tega odloka, ki so v 
zvezi z našo krajevno skupnostjo:

- prejšnje območje, kjer je bilo dovoljeno 
graditi stanovanjske hiše (brez nadomestnih), od 
trgovine na Kogu do hiše Pukšič Franca se razširi 
na celotni Mali Kog in Lačaves (Vodranjski vrh).

- stanovanjske hiše in druge objekte na zemljiščih, 
ki prostorsko zaključujejo obstoječ strjen zaselek 
najmanj 3 veljavno zgrajenih hiš, da je možen 
priključek na javno cesto, na električno omrežje 
in da je zagotovljena oskrba s pitno vodo.

- novi in rekonstruirani objekti, razen ograj, 
morajo biti odmaknjeni od sosednjih zgradb 
praviloma 8 m oz. od parcelne meje najmanj 4 m.

- manjše odmike je možno dovoliti pod posebnimi 
pogoji.

- objekti morajo biti odmaknjeni od lokalnih in 
nekategoriziranih cest najmanj 4 m. Manjše odmike 
je dovoliti, če je to v skladu z obstoječo 
zazidavo ali konfiguracijo terena.

- graditev vinskih kleti (vikendov) je dovoljeno 
graditi pod pogojem, da investitor poseduje 
minimalno lo arov intezivnega nasada.

- velikost objekta naj ne presega 35,00 m2 tlorisne 
površine.



І і 
і

11

- pri fasadni obdelavi vikendov je v čimvečji 
meri uporabljati les. Postavitev ograj ni 
dovoljena.

Podrobnejša določila navedenega odloka in zarise na 
pregledni karti si zainteresirani lahko pogledajo v 
pisarni KU Kog vsak delovni dan.

- o 0 o -

Vsi, ki želijo podaljšati ali pridobiti novi potni list 
lahko vložijo prošnjo na KU Kog.
Nekaj pojasnil v zvezi s pridobitvijo potnega lista:

- cena vloge je 1.- din,
- cena novega potnega lista je 50.- din,
- taksa za izdajo oz. podaljšanje veljavnosti 

potnega lista je 154.- din,
- taksa za otroški potni list je 34.-
- za mladoletnike do 18 let vložijo prošnjo starši 

oz. skrbnik,
- za nezakonskega otroka je potrebno soglasje 

očeta oz. matere, prev tako v primerih razveze 
nezakonske zveze, Soglasje mora biti overjeno 
v kolikor ni lastnoročnega podpisa nа vlogi,

- vojaški obvezniki do 35 leta starosti dajo v 
pogled vojaško knjižico,

- za nosilce potnega lista in za vse , ki so 
vpisani v potni list, razen za otroke do 
starosti 5 let, je potrebno predložiti dve sliki 
v velikosti 45 x 60 mm v črno beli tehniki,

- otroški potni list se izda za dve leti do 
dopolnitve starosti 14 let ,

- izgubo ali pogrešanje potnega lista mora stranka 
takoj priglasiti na oddelek za notranje zadeve 
SO Ormož, da se opravi preklic v uradnem listu 
SFRJ.

Ta številka NOVIC je napisana v 350 izvodih.
Odgovorni urednik: Drago Zabavnik
Tehnični urednik: Jože Prapotnik
Uredniški odbor: Drago Zabavnik, Milka Mesarič, Janko 

Klanjčar, Ivan Volaj in Ciril Rotar.


